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1. Inleiding 
Eind 2014 heeft GroenLinks Houten in de gemeenteraad gevraagd om een referendum over vuur-
werk. Het voorstel van GroenLinks was hierbij om een aantal plekken in Houten aan te wijzen waar 
wel vuurwerk afgestoken kan worden, de rest van Houten zou dan vuurwerkvrije zone worden. Op 
de plekken waar vuurwerk toegelaten zou worden zou ook vertier zoals muziek en verkoop van 
spijzen toegestaan zijn, zodat op deze plekken de jaarwisseling feestelijk gevierd kan worden. Het 
voorstel van GroenLinks vond geen meerderheid in de gemeenteraad, wel werd uitgesproken dat de 
weg van de geleidelijke terugdringing een goede optie was. 
 

2. Landelijk beeld 2016 
Bij de jaarwisseling 2015/16 heeft de burgemeester in de winkelcentra en rondom verzorgingshuizen 
vuurwerkvrije zones ingesteld. In januari 2016 gaf de burgemeester aan dat de evaluatie hierover 
positief was. Eind 2016 werd er een extra zone bij de kinderboerderij geopend, de zone bij Het Rond 
werd uitgebreid tot het hele winkelcentrum. Ten tijde van het schrijven van dit document is de 
evaluatie van de gemeente nog niet openbaar, wel is het landelijk beeld bekend: voor de 
jaarwisseling was er minder vuurwerk verkocht, wel was er meer illegaal vuurwerk, dat vaker van 
slechte kwaliteit was. Het aantal vuurwerkslachtoffers in Nederland is ongeveer gelijk gebleven 
ondanks de kortere afsteektijden (470 slachtoffers). De primaire reden die hiervoor genoemd wordt 
in de media is het gebrek aan handhaving en voorlichting. 
 

3. Meldpunt Houten 2016/17 
Vanwege grote respons in 2015/16 (111 meldingen) wilde GroenLinks Houten voor het tweede jaar 
op rij weten in welke mate sprake is in Houten van overlast door vuurwerk. Om die reden is 
wederom het mailadres vuurwerkoverlasthouten@gmail.com geopend en is dit bekend gemaakt via 

 De website van GroenLinks Houten 

 De Facebookgroepen  
- Houten 
- De Houten Groep 
- Hondenliefhebbers Houten 
- Kattenliefhebbers Houten 
- Dierenliefhebbers Houten 

 Het Trefpunt van 28 december 2016 

 Online op de website van ’t Groentje vanaf 26 december 2016. In tegenstelling tot 2015 zijn 
er geen redactionele artikelen geplaatst in ’t Groentje. 

 

4. Reacties 
In totaal kwamen er 83 reacties via de e-mail, werd GroenLinks gebeld door 3 mensen en werd op 
straat aangesproken door 2 mensen (in 2015 waren er totaal 111 reacties). 71% van de meldingen 
(in 2015 82%) vond plaats op de drie dagen waarop vuurwerk verkopen was toegestaan, opvallend 
was dat tussen 1 januari en 8 januari nog 24 meldingen kwamen per e- mail, 1 mondeling en 1 per 
telefoon.  
 
Op de volgende pagina’s zijn statistieken te vinden van de ontvangen reacties. In het algemeen 
kunnen we zeggen dat het beeld gelijk is aan dat van een jaar geleden wat betreft aantallen en soort 
klachten (met enige statistische fluctuaties) 
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Bron: voorpagina Trefpunt, 4 januari 2017. Na het contact met het Trefpunt zijn nog 21 meldingen 
binnengekomen 

 
5. Statistieken 
GroenLinks vroeg mensen een e-mail te sturen, er is geen sprake van een format waarop mensen 
vooraf konden reageren. Veel mensen hebben uitgebreide e-mails geschreven, sommige meldingen 
waren kort. De opmerkingen uit de e-mails en telefoongesprekken zijn geturfd naar een aantal 
kenmerken. Waar in mails informatie niet werd gemeld over bijvoorbeeld locatie of aard van het 
vuurwerk, is dit niet geturfd. 
 

A. Bron 2016/17 2015/16 

Aantal meldingen per e-mail 84 106 

Aantal meldingen per telefoon 3 5 

Aantal mondelinge meldingen 2 - 

TOTAAL 89 111 

 
B. Locatie van de meldingen 
De locatie van een klacht is gemarkeerd met een ster (zie kaart). Relatief veel meldingen kwamen 
van locaties op schoolpleinen en in groenzones. 
 

C. Tijdstip van de overlast 2016/17 2015/16 

Buiten de toegestane tijden* 64 78 

“De hele week al” 23 17 

“Al weken lang” 10 12 

In de nacht 6 8 
*Toegestaan is 31 december 18.00-02.00 uur 
 

D. Aard van het vuurweek 2016/17 2015/16 

Erg harde knallen (“bommen, munitie”) 63 66 

In de winkel te verkrijgen knalvuurwerk 11 14 

Vuurpijlen 1 2 

Siervuurwerk 1 1 
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E. Opmerkingen 2016/17 2015/16 

   

a. Handhaving   

“Politie doet niets”, geen handhaving 16 21 

“Politiek moet iets doen hieraan” 3 5 

Gemeente niet bereikbaar 0 3 

   

b. Opmerkingen over schade   

Overlast door opblazen dingen 7 - 

Schade aan eigen bezittingen 6 18 

Schade aan gemeentelijke bezittingen 4 7 

   

c. Opmerkingen over overlast   

Bange huisdieren 61 49 

Bange kinderen 7 6 

“Ga elders vertoeven tijdens de jaarwisseling” 7 - 

“Lijkt wel oorlog” 5 - 

Bang voor breken ruiten 4 3 

“Moest oordopjes in” 1 2 

   

d. Overige opmerkingen   

Voor algemeen vuurwerkverbod 44 46 

Niet voor vuurwerkverbod 0 2 

 
 
 

Algemene conclusies 
1. Het algemene beeld is hetzelfde als bij de jaarwisseling 2015/16 
2. De meeste meldingen kwamen uit Houten-Noord, meer dan in 2015 uit de vuurwerkvrije zones 
3. Relatief veel overlast werd ervaren op schoolpleinen en in groenzones 
4. De meeste meldingen gingen over zeer harde knallen (63) 
5. Er waren veel meldingen over bange huisdieren (61). Dit is meer dan vorig jaar (49). 
6. Er werd ook flink geklaagd over het niet opruimen van vuurwerk, met name op plekken waar 

geen huizen staan (groenzones, parken, skatebanen) 
7. Over de rol van de politie en de gemeente  is onvrede, met name over het ontbreken van 

handhaving 
8. Relatief veel mensen schreven uit zichzelf dat zij voor een algemeen vuurwerkverbod zijn (50%). 

Dit komt overeen met het landelijk beeld: de helft van de mensen is voor verbieden van 
consumentenvuurwerk en in plaats daarvan gemeentelijke vuurwerkshows. 

  



5 

 

 

Kaart met locaties van vuurwerkoverlast 
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Bijlage: Enkele ontvangen reacties ter illustratie (geanonimiseerd) 
 
 
1. Van: Een school in Houten-Zuid  

Verzonden: woensdag 4 januari 2017 15:49 
Onderwerp: Vuurwerkoverlast 

 
Hierbij wil ik de overlast door vuurwerk melden van de afgelopen weken. 

Allereerst was er al 2 weken voor de kerstvakantie regelmatig overlast van vuurwerk dat op en naast de 
speelplaats werd afgestoken en in de richting vsan spelende kinderen gegooid werd. 

Dan zijn er in de week voor de kerstvakantie 2 ruiten opgeblazen met alle gevolgen vandien. Veel glassplinters 
in de kleuterklas waar dit gebeurde. Proces verbaal opmaken en contact met de jeugd en jongerenwerken is 
hierover geweest. 

Op oudjaarsdag was het weer raak. Weer een andere ruit opgeblazen en brandalarm afgegaan omdat er 
vuurwerk naar binnen was gegooid. In de klas een enorme puinhoop van glassplinters, en een schroeiplek in 
de vloerbedekking. In de hal van de gymzaal de Vlinder is ook een ruit opgeblazen. (Er wordt zwaar vuurwerk 
met tape op een ruit geplakt en dan aangestoken; het gevolg is een gat in de ruit. Omdat het veiligheidsglas 
betreft moet dit heel zwaar vuurwerk zijn. Daarna als de buitenruit kapot is wordt er weer vuurwerk in de ruit 
gelegd en vervolgens de binnenruit opgeblazen) 

Voor mij is dit puur vandalisme en brandstichting. Daders zijn tot op dit moment niet gepakt. De schade 
bedraagt m.i. 4000,-- 

 

 
2. Verzonden: zondag 1 januari 2017 18:36 

Onderwerp: Vuurwerk overlast 
 
Veel overlast ook vandaag 1 januari rond 18:30 u omgeving castellum.  Harde knallen het gaat maar door. 
Zijn we gisteren weg gevlucht naar Zeeland hebben we nu nog vette overlast ervan. 
Kan het niet verboden worden? 
Mvg 

 

 
3. Verzonden: dinsdag 3 januari 2017 19:06 

Onderwerp: melding 
 
Beste lezer, 
  
Even laten bezinken, maar we willen onderstaande toch meegeven. 

Drie punten: 

er wordt nog vrij veel vuurwerk afgestoken ook buiten de toegestane tijden. We fietsten ‘s middags, rond 
14.30 naar het Rond. Er liepen en stonden diverse groepjes die al vuurwerk afstaken en ook nu wordt er nog 
vuurwerk afgestoken, inmiddels is het 3 januari.  

Wij waren oudejaarsavond in een woning aan het Onderdoor. In de vuurwerkvrije zone werd toch nog wel wat 
vuurwerk afgestoken, midden op het rond dus.  

Toen we ‘s nachts naar huis fietsten, ca. 1.30 over de hoofdfietsroute naar de wijk de Slagen, Tielandtspad, 
werd er nog zoveel vuurwerk, ook heel harde knallen, om ons heen afgestoken op dat laatste deel, dat wij ons 
daar niet veilig voelden. 

We vinden de kortere toegestane periode, voorheen was dat immers de hele oudejaarsdag al toegestaan, wel 
een hele verbetering overigens. De handhaving op het Rond hebben we wel gezien, maar vuurwerkvrij is het 
Rond dus toch nog niet. En ook wordt er nog best veel vuurwerk afgestoken op tijdstippen en op plaatsen waar 
dat niet mag. 

Dat je eigenlijk niet veilig naar huis kunt fietsen, vinden wij toch wel ver gaan. Het was nog in de toegestane 
periode dat beseffen we, maar dat mensen, die afsteken blijkbaar geen enkele rekening kunnen houden met 
mensen die gebruikmaken van het fietspad, is voor ons wel een reden om een melding te doen. Een verdere 
inperking van de periode van afsteken(bv van 22.00-1.00) en wellicht een beperking langs en rond de 
hoofdfietsroutes is misschien een oplossing hiervoor. 
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vriendelijke groet, 
 

 
4. Verzonden: woensdag 4 januari 2017 20:10 

Onderwerp: vuurwerkoverlast 
 
Na een heftige tot heel vervelende oudjaarsdag en avond nu nog elke avond een aantal knallen, net nog een 
hele harde. Hond weer helemaal van slag.  Volgend jaar zit er niets anders op om een pension te bespreken in 
de polder. Extra kosten voor twee nachten en extra verplichte inenting en gemis van een huisdier. Belachelijk 
dat dat noodzakelijk is. 

Omgeving "de kleine Geer". 

 

 
5. Verzonden: vrijdag 6 januari 2017 20:59 

Onderwerp: melding 
 
Mijne dames/heren, 

Hopelijk ben ik nog niet te laat met melden. Andere jaren vond ik het knallen vervelend, maar dit jaar was het 
meer dan verschrikkelijk!  Het knallen begon al drie weken van te voren en was gisteravond nog steeds niet 
over. 

Het stoort mij extra omdat de hond die ik nu heb werkelijk helemaal panisch is! Hij wilde niet meer naar 
buiten. Moest wel, maar na 100m wilde hij naar huis vluchten. Heel zielig!! Ik was me er enorm van bewust dat 
veel dieren heel bang zijn, maar nu ik van dichtbij meemaak hoe naar het is, snap ik niet dat nog steeds zoveel 
mensen niet nadenken over vuurwerk. Zelf heb ik nog nooit iets afgestoken.  

Het liefst zou ik wereldwijd het vuurwerk willen verbieden, maar een beginstap zou kunnen zijn: absoluut geen 
consumenten vuurwerk meer! Dankzij het internet zal het knallen niet voorbij zijn, maar misschien wordt het 
wel wat minder. Alle beetjes zijn een verbetering. Handhaving zou goed zijn, maar is waarschijnlijk 
onbegonnen werk. 

Over de vuurwerkvrije zone bij de kinderboerderij heb ik wel een opmerking: fijn dat er mogelijk iets 
verbetering was, maar het bord stond vlak bij het weitje. 

Alleen het stenen pad was de afstand. Nu lag de vuurwerkzooi er 10m voor. Wat is het verschil? Van een zone 
verwacht ik een veel grotere afstand. 

Sorry voor dit negatieve verhaal, maar hoewel ik siervuurwerk op zich mooi vind om te zien, vind ik dat het 
alleen maar ellende toevoegt aan zowel dieren, natuur, en mensen (ongelukken en branden). 

Vriendelijke groeten, 

 

 
6. Verzonden: zaterdag 31 december 2016 17:50 

Onderwerp: melding vuurwerkoverlast 
 
Voor mijn gevoel is het zinloos, maar ik maak toch melding van zeer harde knallen, afgaande auto alarmen en 
smog gedurende de hele oudejaarsdag. 

Er is geen enkel toezicht. 

En maanden voor oud en nieuw zijn er bijna elke nacht zeer harde knallen. 

 

 
7. Verzonden: vrijdag 30 december 2016 22:49 

Onderwerp: Vuurwerk 
 
Skatebaan naast school Wereldwijs elke avond vuurwerk  zijn vandaag maar naar camping gegaan honden 
blijven en raken in de war vr Gr Verstuurd vanaf mijn iPhone 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 



8 

 

8. Verzonden: zondag 1 januari 2017 14:23 
Onderwerp: Grote bommen, trillende huizen en ramen. 

 
Beste ,  
 
Het is voorbij, alhoewel ze nog steeds af en toe knallen het afgelopen uur.  
Maar wat was het vreselijk. Al 26 jaar woon in in Houten en al 12 jaar in het wijk, Het Water. Ben nooit van het 
vuurwerk geweest, maar ja, het hoort erbij en ik ga altijd vroeg onder de wol, onder mijn dekbed liggen met 
mijn hoofd.  

Maar afgelopen nacht was te vreselijk, nog nooit meegemaakt hier. Het leek alsof ik in oorloggebied woonde, 
de ramen, het huis trilde van de grote bommen en ik voel me gewoon alsof al mijn zenuwbanen doortrild zijn, 
geirriteerd en zwaar depressief. En echt ik heb normaliter een zonnig karakter.  

Tot zeker 4 uur vannacht, elke half uur zo een ontzettende harde -vast illegaal vuurwerk? Knal dat je dacht dat 
de ramen eruit zouden vliegen.  

De overbuurvrouw die hier ook al 12 jaar woont net gesproken, die zei ook, dit is nog nooit zo erg geweest, zo 
zielig haar hond die normaal beetje bang is maar verder niet, heeft nu door die keiharde knallen het hele huis 
ondergeplast van angst. 

Mijn oren fluiten nog steeds, en let wel, ik ben niet buiten geweest vannacht! Vannacht werd ik bijna agressief 
van ellende, zo kan ik het wel zeggen. Ik voelde alsof ik een oorlog zat en het hield maar niet op, telkens weer 
bommen, oftewel illigale cobraknallers. Ik denk er serieus over als het enigsinds mogelijk is te verhuizen naar 
Vlieland of zo. 

Maar het ergste vindt ik het nog voor de dieren, als ik binnenzittend als last heb van oorsuizen en piepen, hoe 
de vogels en alle dieren die buiten leven dan? Die kleine diertjes? MIjn hart breekt ervan (vandaar mijn 
depressie hierover). En ik ben dan ook niet de vrolijkste momenteel, voelt zo van, tja happy new year, al dat 
dierenleed en al genoeg ellende in de wereld.  

 
Mvg  
 

 
9. Verzonden: zaterdag 31 december 2016 22:06 

Onderwerp: Vuurwerken in de Borchen - 30.12.2016 - 31.12.2016 
 
Er zijn continue explosies, veel harder dan de 'legale' vuurwerk, zowel de 30 en 31 december geweest, vanaf 
ongeveer 08:00 op beide dagen. Het geluid is extreem geweest. Het gebied rond de beton tafeltennistafel in 
het bijzonder, evenals de Zevensprong school voortdurend gebruikt. We hebben geen enkele politie of 
handhaving gezien. 

Vuurwerk zijn alleen toegestaan na 18.00 uur. De autoriteiten doen niets. Volgend jaar zal de wijk actie  
ondernemen. 

Best regards 

 

 
10. Verzonden: zaterdag 31 december 2016 16:44 

Onderwerp: Re: Dank voor de melding van vuurwerkoverlast 
 
Bedankt voor uw mail. Ik begrijp, dat er veel overlast is. 

Ik wilde tevens melden, dat er gisteren af en toe hele harde knallen waren, maar vandaag is het echt kassa! De 
hele dag hebben we er al last van sind 10h 00 deze ochtend,en op dit moment heel hevig. De politie is al 2x 
geweest en door de wijk gereden, dat ikzelf gezien heb, gelukkig, maar zodra ze weg zijn hoor je wederom hele 
harde klappen.  

Het lijkt wel of de oorlog vanuit Syrie hier na toe is gekomen. daar zijn de arme vluchtelingen vast ook niet blij 
mee. 

Onze dieren en ik zouden liefst tijdelijk verhuizen na een vuurwerkvrije zone.  

Ik wens u een gezond en gelukkig 2017. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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11. Verzonden: donderdag 29 december 2016 22:37 
Onderwerp: Dagelijks al ruim 2 weken vuurwerkoverlast 

 
Beste medewerkers,  

Al vlak na Sinterklaas begon de overlast in onze wijk. Van een enkele keer een rotje tot zware vuurwerk-
bommen. Het is niet constant natuurlijk maar levert voor de hond al zoveel stress op dat ze niet meer wil 
wandelen.  

We hebben een hond die zeer angstig is voor vuurwerk en dit geeft zoveel stress dat we elk jaar noodge-
dwongen kiezen om uit te wijken naar een vuurwerkvrij vakantiepark. 

Het zal u niet verbazen dat wij een groot voorstander zijn van een vuurwerkverbod. Een professioneel 
afgestoken vuurwerkshow op een centrale plaats zou een goed alternatief zijn. 

Wij wonen naast Castellum, en aan de overkant van Loeriker Stee waar op beide locaties een vuurwerkverbod 
geldt. Tot op heden hebben we daar nog niet veel van gemerkt. 

We vragen ons dan ook af hoe dit wordt gehandhaafd. 

Hopelijk verandert er iets in de toekomst. Ik wil Groen Links hartelijk danken voor de mogelijkheid om de 
overlast te melden. Ik hoop dat we gezamenlijk een vuist kunnen maken. 

Met vriendelijke groet, 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
12. Verzonden: woensdag 28 december 2016 21:17 

Onderwerp: Vuurwerkoverlast 
 
Hallo, 

In oktober en met name november hebben we al veel vuurwerkoverlast gehad; in december was het eigenlijk 
heel rustig. Vanavond echter flinke knallen. Je schrikt je kapot en de hond is bang. Drie jonge jongens 
aangesproken. Niet op een erg vriendelijke manier, maar ben een beetje klaar met begrip tonen. Ze fietsten 
gauw weg.  

Ben voor een algeheel vuurwerkverbod (en dan mooi vuurwerk door de gemeente), maar dan wel met 
handhaving; anders heeft het geen zin. Daarnaast: waar zijn de ouders in deze? 

Weten ze dat hun kinderen vuurwerk afsteken en kan het ze niks schelen of hebben ze geen idee waar hun 
jonge kinderen in het donker 's avonds uithangen? Beide lijkt me niet okee.  

Dank voor jullie actie / dit meldpunt! 

Met vriendelijke groet, 

 

13. Verzonden: zondag 8 januari 2017 14:02 
Onderwerp: Vuurwerkschade 

 
L.S., 
 
Bijgaand twee voorbeelden van vuurwerkschade in de Rozentuin (verkeersbord) en bij speeltuin ertegenover (prullenbak). 
 
Met vriendelijke groet, 
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